# **TWGHs BOCHK Community Pharmacy** O/B Tung Wah Group of Hospitals

was operational in December 2023, with registered pharmacists providing dispensing and drug counseling services. The Community Pharmacy dispenses at affordable charges the self-financed drugs prescribed by the hospitals and clinics under Hospital Authority and clinics under Department of Health with the aim to relieve patients' financial burden and strengthen their knowledge on drug use in order to achieve effective and safe drug usage.

## **Dispensing Services**

# **Service Objectives**

- · Relieve patients' financial burden: through provision of drugs at affordable charges
- Drug safety: strengthen patients' knowledge on drug safety and proper drug usage
- Patients' disease management ability: enhance patients' self-care awareness and disease management ability, thereby improving drug compliance

### **Service Targets**

- Holder of valid Hong Kong Identity Card
- Patients of Hospital Authority or Department of Health
- With original valid prescription of self-financed drug issued by Hospital Authority or Department of Health

#### Service Scope

- Dispensing services of self-financed drugs of Hospital Authority and Department of Health
- Drug consultation services

#### **Drug List**

The drug list is shown at Tung Wah website. Please call the hotline of TWGHs BOCHK Community Pharmacy for enquiries including availability of drugs.



The Community Pharmacy will dispense the drug according to the administration instructions on the prescription, so kindly note the possible dispensing of loose tablets.

# **Patient Assistance Programs**

With the generous donation from the Bank of China (Hong Kong), TWGHs Medical Centre (North Point) has implemented patient assistance programs on various



common diseases in Hong Kong, including breast cancer, osteoporosis, sleep apnea and severe asthma, with the aim to provide subsidy to needy patients on diagnosis and treatment so that they will not delay or lose the opportunity of diagnosis and treatment due to financial difficulties. The programs also aim at arousing the public's health awareness and promoting the concept of "early diagnosis, active treatment", thereby creating a health community. The subsidy programs are listed below:

Subsidy Programs	Disease
1. Breast Biopsy	Breast Cancer
2. X-ray Bone Densitometry Examination	Osteoporosis
3. Sleep Apnoea Diagnosis (include home sleep study)	Sleep Apnoea
4. Asthma Biologics Treatment	Severe Asthma

Applicants must have referral letter (applicable to Subsidy Program 1, 2, 3) or drug prescription (applicable to Subsidy Program 4) issued by Hospital Authority, meet the inclusion criteria of the respective programs and pass the financial assessment in order to be eligible for the subsidy. To apply for the Patient Assistance Programs, please send the referral letter or drug prescription issued by Hospital Authority and your contact number by fax to 2157 9053, our staff will reply you and provide information about the Patient Assistance Programs.

# 東華三院中銀香港社區藥房 **TWGHs BOCHK Community Pharmacy** O/B Tung Wah Group of Hospitals



# 東華三院中銀香港社區藥房

於 2023 年 12 月投入服務,由註冊藥劑師提供配藥及藥物諮詢服務,讓符合資格的病人以可負擔的費用購買由醫院管理局轄下醫院及診所,以及衞生署轄下診所處方的自費藥物,減輕其經濟壓力,並加强他們對服用藥物的認識,以便有效及安全地使用藥物。

# 藥劑服務

### 服務目標

- 靜緩病者的經濟負擔:透過提供費用可負擔的藥物,減輕病者的經濟負擔
- 藥物安全:加强病人對服用藥物的認識及正確使用方法
- 病者的疾病管理能力:加强病人的自我保健意識及疾病管理能力,從而提高服藥依從性

### 服務對象

- 持有有效的香港身份證
- 醫院管理局轄下醫院及診所、衞生署轄下診所的病人
- 持有有效由醫院管理局或衞生署發出的自費藥物處方正本

# 服務內容

- 自費藥物配藥服務
- 藥物諮詢服務

### 藥物名單

藥物名單於東華網站列出。請先致電東華三院 中銀香港社區藥房查詢。

本藥房會按藥物處方列明的服用指引計算用藥 數量並跟據此數量提供藥物,請注意或會出現 散粒配藥的情況。



# 助醫計劃

承蒙中國銀行(香港)的慷慨捐款,東華三院醫療中心(北角)推行多項助醫計劃,涵蓋香港常見的



疾病,包括:乳癌、骨質疏鬆症、睡眠窒息症及嚴重哮喘,資助有臨床需要的病人接受醫學診斷和治療,確保市民不會因為經濟困難而延誤甚至失去接受診斷治療的機會,亦希望藉此喚起市民關注健康,推廣「及早診斷,積極治療」的概念,共創健康社群。資助項目請見下表:

資助項目	疾病
1. 乳房組織抽取及化驗	乳癌
2. X光骨質密度測定	骨質疏鬆症
3. 睡眠窒息症診斷(包括睡眠檢查)	睡眠窒息症
4. 哮喘生物製劑治療	嚴重哮喘

申請人需持有醫院管理局發出的轉介信(適用於資助項目 1, 2, 3)或藥物處方(適用於資助項目 4),並符合計劃的納入條件和通過財務狀況審查方可獲得資助。如欲申請助醫計劃,請將醫院管理局發出的轉介信或藥物處方連同聯絡電話傳真至 2157 9053,職員會回覆並提供助醫計劃的資料。



# 東華三院中銀香港社區藥房

TWGHs BOCHK Community Pharmacy O/B Tung Wah Group of Hospitals

# 開放時間 Opening Hours

 星期一至五
 9:00am – 1:00pm

 Monday to Friday
 2:00pm – 5:00pm

 星期六
 9:00am – 1:00pm

 Saturday
 9:00am – 1:00pm

星期日及公眾假期休息 Closed on Sundays & Public Holidays

## 電話及地址 Telephone and Address



註1 北行巴士: 10, 23, 27, 38, 42, 63, 65, 82

註2東行巴士:601,619,671,680,690

註3東行巴士: 2, 2A, 8H, 8X, 18, 18P, 19, 77, 81, 99

註4西行巴士:8H, 10, 18, 18P, 23, 27, 38, 42, 63, 65, 77, 81, 85, 99, 671 註5西行巴士:2, 2A, 8X, 10, 18, 18P, 19, 23, 102, 106, 112, 116

服務收費以本院最新公佈為準。內容如有修訂,恕不另行通知。 The updated charges are subject to the announcement of Tung Wah Group. All information is subject to change without prior notice.

註:資料以巴士公司最新公佈為準。